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Utdragsbestyrkande 

 

§ 158 KFKS 2022-00482 

Motion – Klimatsmart upphandling 
Inkom den 16 maj 2022 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar följande. Kommunen har ett flertal styrdokument som ligger i 
linje med vad som föreslås i motionen. Rivningsavfall sorteras redan i dag i enlighet med 
avfallsförordningen och kommunen ställer krav på att byggentreprenörer ska sortera avfall. 
När det gäller cirkulärt byggande finns det utvecklingspotential i både bygg- och 
fastighetsbranschen och inom kommunen. Nacka kommun arbetar dock med att öka 
användningen av återvunnet material till exempel genom att premiera anbudsgivare i 
upphandlingar som planerar för att minimera klimatpåverkan i det aktuella projektet. Med 
dessa noteringar anses motionen färdigbehandlad. 

Ärende 
Nackalistan har lämnat in en motion där de för fram att byggande orsakar stora 
koldioxidutsläpp och att det tär på jordens resurser att enbart använda nya råvaror. Om 
kommunen skulle börja ställa krav i upphandlingar på att återvunnet material ska prioriteras 
vid byggnation skulle det, enligt motionärerna, främja klimatomställningen och minska 
användningen av råvaror.  Det skulle också skicka en signal till byggbranschen om att 
snabba på sin klimatomställning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Juridik- och kanslistaben daterad den 6 december 2022 
Bilaga 1. Motionen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut. Ordförande ställer yrkandena 
mot varandra och fann att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat i enlighet med det 
utsända förslaget. 
  



 
10 (15) 

 20 december 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Intentionerna i motionen är bra, men att-satserna är, enligt vårt sätt att se det, lite för 
fyrkantiga. Det är angeläget att mer återvinns, det gäller även byggindustrin. Men hela den 
sammantagna miljöpåverkan behöver räknas ihop för varje tillfälle. Ibland är det inte så 
enkelt som att det återvunna materialet är mer miljövänligt än att göra på annat sätt, till 
exempel nytt material som är bättre för människor och miljö. Däremot instämmer vi i att 
högre miljökrav på de som bygger behöver ställas, både vad gäller material till 
nyproduktion som att ta tillvara det material som går att ta tillvara vid eventuella rivningar. 
 
Lisa Rasmussen (V) lät anteckna följande: 
Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till motionen. 
 
- - - - - 
  


